
Torskeoppdrett: Utfordringene knyttet til produksjon av yngel må løses for
å lykkes med torskeoppdrett. Forskere slår fast at fôret den får i starten har stor
betydning, skriver Intrafish.

Færre: Hirtshals Fiskeriforening har mistet halvparten av sine medlemmer på
tre år, skriver Nordjyske. I 2005 hadde foreningen 180 medlemmer. Nå er det 92
aktive medlemmer og 16 passive, skriver den danske avisen.
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–Vår generelle holdning
til snurrevadfiske
innenfor fjordlinjene er
godt kjent. Men at
departementet nå
stopper flyndrefisket
med snurrevad, har ikke
vi hatt noe med å gjøre.

Jon Eirik Olsen
Harstad

Det sier faggruppeleder Kjell
Nedreaas ved Havforsknings-
instituttet, etter at de første re-
aksjonene på
vernetiltakene
for kysttorsk i
2009 nå be-
gynner å kom-
me. Blant an-
net fra skuffe-
de snurrevad-
fiskere som
aner et spill
fra havforskerne i «regule-
rings-kulissene».

Ikke snurrevad
Men fra sin sentrale plass i
kysttorskforskningen avviser
Nedreaas slike antydninger, og
holder fast ved det høringsinn-
spillet forskerne har sendt Fis-
keridirektoratet og Kysttorsk-
gruppen. Der er snurrevad
ikke nevnt.

– Vi hadde en diskusjon
internt etter Kysttorskgrup-
pens forslag om å slippe snur-
revadbåter på under 14 meter
innenfor fjordlinjene i ordi-
nært fiske. Det er i dag ikke så
mange båter som ville være ak-
tuell for slikt fiske, men vi så for
oss en uheldig effekt ved at
flere kunne legge om til fjord-
fiske med snurrevad hvis en
slik åpning ble gitt. Derfor
mente vi at en eventuell ad-
gang til slikt fiske måtte fryses
på dagens nivå. Ut over dette er
ikke snurrevad tatt opp fra vår
side denne gangen, sier Nedre-
aas.

Legitime tiltak?
Han er imidlertid klar over at
fiskerne stiller spørsmål ved

legitimiteten til stadig streng-
ere vernetiltak og stadig nye
pålegg – når forskningen tilsy-
nelatende ikke trappes opp til-
svarende.

– Jeg forstår fiskernes mis-
nøye med denne situasjonen.
Vi ønsker selvfølgelig å gjøre
en innsats både vi og fiskerne
kan være fornøyd med. Mer
konkret kan jeg imidlertid ikke
være foreløpig, ettersom vi 8.
januar skal ha et møte for å leg-
ge planene for Havforskning-
ens kysttorsk-forskning i
2009, forteller Nedreaas.

Utsatte maskevidde
Mens departementet valgte å
stramme inn på snurrevadtil-
takene, har man valgt å utsette
økningen av maskevidden på
fjordgarn fra 156 til 168 mm. 

Denne økningen var varslet
fra 1. januar 2009, men er ifølge

departementet satt «på vent»
til konsekvensene er utredet.
Sannsynligvis som en følge av
Sametingets siste innspill i sa-
ken, antar Nedreaas, som me-
ner maskeviddeøkningen ville
vært et viktig neste skritt for å
oppnå en påviselig positiv ut-
vikling for fjordtorskbestan-
dene.

Rødliste-tiltak?
Fiskeri- og kystdepartementet
har ellers god dekning i rådene
fra Havforskningsinstituttet
for en generell tilstramming av
vernetiltakene for kysttorsk. 

Spesielt gjelder dette proble-
mene rundt kysttorskens om-
diskuterte plass på Artsdata-

bankens rødliste. Med ut-
gangspunkt i dagens situasjon
uttaler instituttet følgende: 

«Dersom man har som mål å
bygge gytebestanden opp til
70-80 prosent av hva den var
midt på 1990-tallet så må be-
standen økes med minst 50
prosent i forhold til dagens
nivå bare for å komme ut av
rødlisten. Vi kan derfor ikke slå
oss til ro og være fornøyd med
dagens bestandssituasjon, og
ambisjonene bør dessuten
være større enn det å komme
ut av rødlisten.»

Jon.Eirik.Olsen@fbfi.no
Telefon: 77059022

Krevde ikke stopp
❚ REGULERING

Kjell
Nedreaas

Det russiske fiskebåtrederiet
«Persei» i Murmansk er det før-
ste i nord til å ta i bruk et helt
nytt omsetningssystem for fisk
som har til hensikt å fjerne
unødige mellomledd i marke-
det i øst. 

– «Persei» har gjennomgått
nødvendige akkrediterings-
prosedyrer og vil omsette torsk
og steinbit i første omgang. Yt-
terlige fire fiskeriselskap i

Murmansk er under godkjen-
ning, opplyser Andrej Niselskij
som leder salgsselskapet i
Murmansk.

Overfor den russiske infor-
masjonstjenesten b-port med-
gir Niselskij at etableringen av
et felles omsetningssystem for
fiskeprodukter ikke går så
raskt som man skulle ønske. –
Det har sammenheng med fi-
nanskrisen som fører til at sel-

skapene er veldig forsiktige
med hva de går inn i, og selve
prosedyren for å bli akkredi-
tert er omfattende:

– Enkelte fiskebåtredere er
reserverte da de undrer seg
over hvordan dette skal fun-
gere, men dette er en helt nor-
mal reaksjon på nye systemer.
Vi forstår dette veldig godt, sier
Niselskij.

Ikke desto mindre er han sik-

ker på at den nye «fiskebørsen»
i Murmansk er kommet for å
bli: - Først og fremst fordi stør-
re mengder fisk fra nyåret skal
landes i russiske havner og
uten et velordnet, felles omset-
ningssystem vil det bli vanske-
lig for fiskerne selv.

Ved selskapet «Persei» sier
visedirektør Valerij Malasjen-
ko at man er helt i startfasen: 

– Våre spesialister vil følge

nøye med på hvordan det nye
systemet fungerer og i alle til-
feller høster vi erfaring. Gene-
relt ser vi positivt på å kunne
omsette våre fiskeprodukter
gjennom en børs, fordi den
hjelper oss å komme unna for-
dyrende mellomledd. Gjennom
fiskebørsen håper vi å få direk-
te kontakt med våre kunder og
ikke minst utvide kundekret-
sen, sier Persei-direktøren.

Russiske rederier inviteres til ny fiskebørs i nord

Vi så for oss en uhel-
dig effekt ved at flere
kunne legge om til
fjordfiske med snurre-
vad hvis en slik åpning
ble gitt
Kjell Nedreaas 

ved Havforskningsinstituttet

KASTES UT: Ikke engang de minste snurrevadbåtene får komme innenfor fjordlinjene. Departementet setter nå også stopp for flyn-
drefisket. ARKIVFOTO


